
CLAUDIU GEORGESCU, APMCR:

“Piaþa produselor pentru construcþii
va creºte cu 5-7%”

Reporter: Cum estimaþi cã va

evolua piaþa autohtonã de materia-

le de construcþii în acest an faþã de

2014 ºi care sunt factorii care o in-

fluenþeazã?

Claudiu Georgescu: Dupã ultime-

le cifre publicate, atât din bugetul

de stat, cât ºi din fondurile europe-

ne, împreunã cu investiþiile private,

sunt semne cã piaþa produselor

pentru construcþii va creºte cu 5-7%.

Factori pozitivi de influeþã pot fi

consideraþi, alãturi de contextul de

revenire a economiilor europene, ºi

planul Junker, dar ºi creºterea eco-

nomicã naþionalã. Factori negativi

pot fi preþurile energiei, unde avem

în acest moment o conjuncturã de

preþ favorabilã, precum ºi condiþiile

geopolitice regionale .

Reporter: Din ce zone estimaþi cã

va veni cererea de materiale de con-

strucþii în acest an?

Claudiu Georgescu: Avem în plan

puþini kilometri de autostradã de fi-

nalizat în acest an. Mai pot fi începu-

te câteva lucrãri, dar baza în dome-

niul cheltuirii banului public prin

construcþii vor fi lucrãrile edilitare.

Construcþiile noi de locuinþe vor

aparþine clar mediului privat, cele

3.000 de locuinþe ANL reprezentând

o contribuþie minorã în piaþã. Se mai

pot pune la socotealã spaþiile de

birouri, spaþiile comerciale ºi cele

logistice, dar valoarea acestora nu

poate depãºi investiþiile de stat.

Mai rãmâne piaþa de renovãriIor ºi

reparaþiilor capitale, în care sunt in-

cluse ºi lucrãrile de anvelopare ter-

micã a blocurilor, ºi unde, de-a lun-

gul timpului, au fost sume egale

cam cu 25% din valoarea construc-

þiilor din anul respectiv.

Reporter: Ce tipuri materiale de

construcþii exportã producãtorii au-

tohtoni ºi în ce state? Existã poten-

þial de creºtere a exporturilor de ma-

teriale?

Claudiu Georgescu: Din pãcate,

exportul de produse pentru con-

strucþii este net întrecut de importul

de asemenea materiale, valorile din

acest domeniu fiind de ordinul sute-

lor de milioane de euro.

Exportãm pe pieþele limitrofe - Bul-

garia, Ungaria, Serbia, Moldova,

Ucraina - produse

cum ar fi BCA, morta-

re uscate, unele blo-

curi ceramice, cerami-

cã sanitarã, polistiren.

Produsul care pare a

fi vedeta ultimilor ani

la export sunt fe-

restrele termoizolan-

te. Acestea ajung în

Franþa, Italia, Belgia,

Germania.

Mai sunt încã

prezente pe

piaþa exporturi-

lor structurile

din lemn. Acestea

sunt îndreptate

spre Franþa ºi Germa-

nia .

Reporter: Ce impact credeþi cã va

avea intrarea pe piaþa autohtonã de

ciment a CRH, prin achiziþia fabricilor

Lafarge? Ce înseamnã aceastã tran-

zacþie pentru piaþa europeanã?

Claudiu Georgescu: Impactul pe

piaþa noastrã de ciment nu va fi

unul major, întrucât aceasta este

“aºezatã”. Unele

reaºezãri vor fi

în piaþa de pre-

fabricate, având

în vedere cã CHR

are deja douã fir-

me producãtoare

de prefabricate în

România. Pentru piaþa

europeanã este o reechilibrare

localã, fiindcã noul conglomerat La-

farge – Holcim este lider de necon-

testat.

Reporter: ªi piaþa de bricolaj a cu-

noscut tranzacþii efervescente în ul-

timul an. Ce trend vom avea în 2015

din acest punct de vedere?
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Piaþa produselor pentru construcþii va creºte cu 5-7% în acest an, ne-a declarat Cla-

udiu Georgescu, preºedintele Asociaþiei Producãtorilor de Materiale de Construcþii

(APMCR). Cererea de materiale va fi asiguratã de sectorul privat al construcþiilor

noi ºi al renovãrilor, dar mai ales de lucrãrile edilitare, ne-a mai spus domnia sa.

Potrivit APMCR, þara noastrã importã mai multe produse pentru construcþii decât

exportã. Domnul Georgescu afirmã cã privatizarea Companiei de Autostrãzi ºi lista-

rea ei la Bursa de valori este o soluþie bunã ca sã avem o infrastructurã rutierã

modernã.

"Din pãcate,

exportul de produse

pentru construcþii este net

întrecut de importul

de asemenea materiale,

valorile din acest domeniu

fiind de ordinul sutelor

de milioane

de euro".

"Exportãm pe pieþele

limitrofe - Bulgaria,

Ungaria, Serbia, Moldova,

Ucraina - produse cum ar

fi BCA, mortare uscate,

unele blocuri ceramice,

ceramicã sanitarã,

polistiren".



Claudiu Georgescu: Piaþa de bri-

colaj acþioneazã în regim post-crizã.

Normal cã retragerea unor jucãtori ºi

cumpãrarea altora reaºeazã peisajul

local al bricolajului. Se anunþã în

continuare planuri de deschidere a

noi magazine, deci avem tendinþã

de creºtere. Important este cã în top

sunt companii locale, care au

demonstrat cã au învãþat rapid lecþia

bricolajului.

Reporter: Piaþa construcþiilor din

þara noastrã are potenþial enorm de

dezvoltare, atât la nivelul infrastruc-

turii rutiere, al reabilitãrii termice a

locuinþelor, cât ºi la nivelul construc-

þiei de case ºi apartamente noi. Cum

credeþi cã putem valorifica acest po-

tenþial, rãmas neexploatat în ultimii

ani?

Claudiu Georgescu: Foarte sim-

plu! Companii care sã uite de pro-

centele “dedicate” ºi salarii la nivel

similar celor europene. Nu trebuie

uitatã recalificarea personalului. De

asemenea, durata studiilor de feza-

bilitate trebuie redusã substanþial.

Totul se leagã de elaborarea unui

plan de dezvoltare sustenabil la ni-

vel naþional, plan care sã ofere

creºtere economicã în condiþiile uti-

lizãrii intensive a resurselor locale.

Aceasta este, însã, treaba politicieni-

lor.

Reporter: Master Planul de Tran-

sport a fost, recent, actualizat de au-

toritãþi, cu propuneri preluate de la

mediul de afaceri. Cum comentaþi

noua variantã ºi ce ºanse de imple-

mentare efectivã sunt?

Claudiu Georgescu: La câte ac-

tualizãri au fost, nimic nu ne face sã

credem cã aceasta este varianta fi-

nalã, mai ales cã ea va trebui sã trea-

cã “testul Bruxelles”. Chiar dacã Gu-

vernul îºi asumã rãspunderea, nu

este sigur cã va trece în Parlament.

Aºa cã la aceastã orã se poate discu-

ta despre o “never ending story”.

Reporter: Cum comentaþi costuri-

le autostrãzilor prinse în Master

Plan?

Claudiu Georgescu: Nu sunt un

specialist în drumuri, dar dau cre-

zare statisticilor care aratã cã avem

costurile la nivel european ºi peste,

în condiþiile în care avem diferenþe

de salarii net în favoarea noastrã. Ca-

uzele sunt multiple ºi pot fi curmate

într-un singur fel: privatizarea

CNADNR ºi listarea ei la Bursã.

Transparenþa asiguratã în acest fel

va aduce un plus în mecanismul

construirii reþelei de infrastructurã.

Reporter: 2015 este ultimul an în

care mai putem cheltui fonduri eu-

ropene din alocãrile 2007-2013.

Vom reuºi sã absorbim 80%, aºa

cum ºi-a propus ministrul Fondurilor

Europene, Eugen Teodorovici?

Claudiu Georgescu: Domnul mi-

nistru are dreptul sã fie optimist, dar

birocraþia imensã dezvoltatã la toate

nivelurile de lucru în acest domeniu

va împiedica sigur acest ambiþios

obiectiv. Mai adãugãm ºi unele an-

chete ale OLAF-lui ºi vedem cã am

pierdut o ºansã de dezvoltare. Vino-

vaþii sunt mulþi ºi cunoscuþi!

Reporter: Anul trecut, au crescut

construcþiile inginereºti cu 21%, lu-

crãrile pentru clãdiri rezidenþiale cu

32,6% ºi lucrãrile pentru imobile ne-

rezidenþiale cu 16,6%, dar am avut

un recul puternic al investiþiilor pu-

blice. Cum comentaþi? Acest trend

va continua ºi în 2015?

Claudiu Georgescu: Creºterile de

anul trecut sunt raportate la 2013,

care a fost un an ºi mai slab. Dar sunt

ºi elemente care indicã o creºtere pe

toate domeniile ºi sã sperãm cã, de

aceastã datã, Comisia Naþionalã de

Prognozã va avea dreptate în evalu-

ãrile ei pe 2015.

Reporter: Vã mulþumesc!
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"Construcþiile noi de

locuinþe vor aparþine clar

mediului privat, cele

3.000 de locuinþe ANL

reprezentând o contribuþie

minorã în piaþã".

"Nu sunt un specialist în

drumuri, dar dau

crezare statisticilor care

aratã cã avem costurile

la nivel european ºi

peste, în condiþiile în

care avem diferenþe de

salarii net în favoarea

noastrã. Cauzele sunt

multiple ºi pot fi

curmate într-un singur

fel: privatizarea

CNADNR ºi listarea ei

la Bursã".


